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Izmantoto apzīmējumu skaidrojums

* Apspriežu procedūra
nodoto balsu vairākums

**I Sadarbības procedūra (pirmais lasījums)
nodoto balsu vairākums

**II Sadarbības procedūra (otrais lasījums)
nodoto balsu vairākums, lai apstiprinātu kopējo nostāju
Parlamenta deputātu vairākums, lai noraidītu vai grozītu kopējo 
nostāju

*** Piekrišanas procedūra
Parlamenta deputātu vairākums, izņemot gadījumus, kas minēti 
EK līguma 105.,107.,161.un 300. pantā un ES līguma 7. pantā

***I Koplēmuma procedūra (pirmais lasījums)
nodoto balsu vairākums

***II Koplēmuma procedūra (otrais lasījums)
nodoto balsu vairākums, lai apstiprinātu kopējo nostāju
Parlamenta deputātu vairākums, lai noraidītu vai grozītu kopējo 
nostāju

***III Koplēmuma procedūra (trešais lasījums)
nodoto balsu vairākums, lai apstiprinātu kopīgo projektu

(Norādīto procedūru izvēlas atkarībā no Komisijas ierosinātā juridiskā 
pamata)

Grozījumi normatīvā tekstā

Parlamenta grozījumos izmaiņas ir treknrakstā un slīprakstā. Teksts parastā 
slīprakstā tehniskajiem dienestiem norāda tās normatīvā teksta daļas, kurās ir 
ierosināti labojumi galīgajam teksta variantam (piemēram, nepārprotami 
kļūdainas teksta daļas vai to izlaidumi kādā no valodām). Šie labojumu 
ierosinājumi jāapstiprina attiecīgajiem tehniskajiem dienestiem.
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EIROPAS PARLAMENTA NORMATĪVĀS REZOLŪCIJAS PROJEKTS

par priekšlikumu Padomes regulai, ar kuru groza Regulu (EK) Nr. 1234/2007, ar ko 
izveido lauksaimniecības tirgu kopīgu organizāciju un paredz īpašus noteikumus dažiem 
lauksaimniecības produktiem (Vienotā KTO regula) attiecībā uz valstu piena kvotu
(COM(2007)0802 – C6-0015/2008 – 2007/0281(CNS))

(Apspriežu procedūra)

Eiropas Parlaments,

– ņemot vērā Komisijas priekšlikumu Padomei (COM(2007)0802),

– ņemot vērā EK līguma 37. pantu, saskaņā ar kuru Padome ar to ir apspriedusies 
(C6-0015/2008),

– ņemot vērā Reglamenta 51. pantu,

– ņemot vērā Lauksaimniecības un lauku attīstības komitejas ziņojumu (A6-0000/2008),

1. apstiprina grozīto Komisijas priekšlikumu;

2. aicina Komisiju attiecīgi grozīt tās priekšlikumu saskaņā ar EK līguma 250. panta 
2. punktu;

3. aicina Padomi informēt Parlamentu, ja tā ir paredzējusi nepievienoties Parlamenta 
apstiprinātajam tekstam;

4. prasa Padomei vēlreiz ar to apspriesties, ja tā ir paredzējusi būtiski grozīt Komisijas 
priekšlikumu;

5. uzdod priekšsēdētājam nosūtīt Parlamenta nostāju Padomei un Komisijai.

Komisijas ierosinātais teksts Parlamenta izdarītie grozījumi

Grozījums Nr. 1
3. APSVĒRUMS

(3) Kad piena un piena produktu tirgu 
kopīgas organizācijas 2003. gada reformas 
bija pilnībā īstenotas, Padome pieprasīja 
Komisijai sagatavot ziņojumu par tirgus 
perspektīvām, lai novērtētu papildu kvotu 
piešķiršanas lietderību.

(3) Kad piena un piena produktu tirgu 
kopīgas organizācijas 2003. gada reformas 
bija pilnībā īstenotas, Padome pieprasīja 
Komisijai sagatavot ziņojumu par tirgus 
perspektīvām, pamatojoties uz kuru tiktu 
pieņemts lēmums.
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Jādod atsauce uz Padomes 2003. gada jūnija deklarācijā doto redakciju.

Grozījums Nr. 2
4. APSVĒRUMS

(4) Šo ziņojumu sagatavoja un secināja, ka 
pašreizējā situācija Kopienas un pasaules 
tirgos un ka stāvoklis, kāds paredzams līdz 
2014. gadam, liecina, ka kvota jāpalielina 
vēl par 2%, veicinot piena ražošanu 
Kopienā, lai apmierinātu jauno tirgus 
pieprasījumu pēc piena pārstrādes 
produktiem.

(4) Šo ziņojumu sagatavoja  un secināja, ka 
pašreizējā situācija Kopienas un pasaules 
tirgos un ka stāvoklis, kāds paredzams līdz 
2014. gadam, liecina, ka kvotu var vēl 
palielināt.

Līdz ar jautājumu, vai palielinājums 2008.– 2009. gadam ir attaisnojams (visā ES kvota ir 
nepietiekami izmantota un ziņojumā par tirgus perspektīvām nepilnīgi novērtēta), ziņojuma 
sagatavotāja uzskata ierosināto kvotas palielinājumu par 2 % par izmaiņu piensaimniecības 
politikas stāvokļa sākotnējā pārbaudē. Priekšlikums par 2 % palielināt piena kvotu ir pirmais 
solis ceļā uz piena kvotas pakāpenisku atcelšanu. Tomēr lēmums par kvotas sistēmu 
pārtraukšanu 2014.–2015. gadā vēl nav pieņemts. Tādēļ ziņojuma sagatavotāja tūlītējo piena 
kvotas palielinājumu uzskata par nelikumīgu. Ziņojuma sagatavotāja neiebilst pret 
2003. gadā panākto vienošanos 11 dalībvalstīm palielināt piena kvotu par 0,5 % .

Grozījums Nr. 3
4. A APSVĒRUMS (jauns)

4.a) ES līmenī piena kvota netiek pilnībā 
izmantota.

Visā ES piena kvota netiek pilnībā izmantota. Rādītāji par 2006.–2007. gadu liecina, ka 
galarezultātā ES līmenī netiek izmantoti 1,9 miljoni tonnu, un 18 no 27 dalībvalstīm pienu 
ražo mazāk, nekā tas atļauts kvotā. Eiropas Komisija paredz, ka 20007.–2008.gadam 
paredzēto piena kvotu neizpildīs par 3 miljoniem tonnu, neskatoties uz relatīvi augstajām 
piena cenām.

Grozījums Nr. 4
4. B APSVĒRUMS (jauns)
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4.b) Eiropas Parlaments pieprasīja 
Komisijai izveidot piena fonda 
pārstrukturēšanas programmu.

Saistībā ar „piena minipaketes” sistēmu Parlaments pieprasīja Komisijai izveidot piena 
fonda pārstrukturēšanas programmu, lai saglabātu ietaupījumus, ko dotu „piena 
minipaketes” izmantošana piena ražošanas nozarē. Ziņojuma sagatavotāja atzīmē, ka piena 
nozare ir ļoti jutīga nozare un tādēļ ilgtspējīgas piena ražošanas nodrošināšanai (visos ES 
reģionos) ir nepieciešami īpaši pasākumi. Turklāt piena nozare vērsta ir uz nākotni, tai ir 
raksturīgi jauninājumi un liela sociālā nozīme, turklāt tā izvirza augstus dzīvnieku labturības 
un apkārtējās vides standartus.

Grozījums Nr. 5
5. APSVĒRUMS

(5) Tādēļ no 2008. gada 1. aprīļa ir 
lietderīgi palielināt kvotas visām 
dalībvalstīm atbilstīgi Padomes Regulas 
(EK) Nr. 1234/2007 IX pielikumam.

svītrots

Līdz ar jautājumu, vai palielinājums 2008.– 2009. gadam ir attaisnojams (visā ES kvota ir 
nepietiekami izmantota un ziņojumā par tirgus perspektīvām nepilnīgi novērtēta), ziņojuma 
sagatavotāja uzskata ierosināto kvotas palielinājumu par 2 % par izmaiņu piensaimniecības 
politikas stāvokļa sākotnējā pārbaudē. Priekšlikums par 2 % palielināt piena kvotu ir pirmais 
solis ceļā uz piena kvotas shēmas pakāpenisku atcelšanu. Tomēr lēmums par kvotas sistēmu 
pārtraukšanu 2014.–2015. gadā vēl nav pieņemts. Tādēļ ziņojuma sagatavotāja tūlītējo piena 
kvotas palielinājumu uzskata par nelikumīgu. Ziņojuma sagatavotāja neiebilst pret 
2003. gadā panākto vienošanos 11 dalībvalstīm palielināt piena kvotu par 0,5 % .

Grozījums Nr. 6
5. A APSVĒRUMS (jauns)

5.a) Jāveic plašāks zinātniskās pētniecības 
darbs par patērētāju uzvedību attiecībā uz 
piena tirgu, jo šis tirgus ir ļoti jutīgs pret 
pārmaiņām. Komisija uzsāk nekavējošu 
darbību, lai palielinātu pētniecību šajā 
jomā.
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Diskusijas par nekavējošu ES piena kvotas palielināšanu 2008.–2009. gadam tika uzsāktas 
2006. gada vidū, kad starptautiskajā tirgū pieauga piena izstrādājumu cenas. Piena un piena 
izstrādājumu  cenu pieaugums nekavējoties negatīvi ietekmēja patērētāju pieprasījumu un 
liecināja, ka piena tirgus ir ļoti jutīgs pret pārmaiņām. Patērētājā vēlmei ir izšķiroša nozīme. 
Tādēļ ir jāpalielina pētniecība par patērētāju uzvedību.

Grozījums Nr. 7
1. PANTS

Regulas (EK) Nr. 1234/2007 IX pielikuma 
1. punktu aizstāj ar tekstu šīs regulas 
pielikumā.

Ja pastāvošā piena kvotu sistēma netiks 
grozīta līdz 2009. gada 1. jūlijam, 
Komisija iesniedz ziņojumu par piena 
kvotas shēmas piemērošanu, kam 
nepieciešamības gadījumā pievieno 
atbilstīgu priekšlikumus, it īpaši lai 
vēlākais līdz 2009. gada 31. decembrim 
uzlabotu Regulā (EK) Nr. 1234/2007 
paredzēto shēmu.

Ziņojuma sagatavotāja atzīmē, ka piena kvotas palielinājums par 2 %  šajā laikā būtu 
nepareizs signāls. Lēmumam par to, vai palielināt piena kvotu un, ja tā, tad par cik 
procentiem, jābūt daļai no vispārējās piena nozares ilgtermiņa stratēģijas, kas jāapspriež 
stāvokļa pārbaudes laikā, un ne ātrāk. Ja 2008. gadā stāvokļa pārbaudes rezultātā neizdosies 
grozīt pastāvošo piena kvotas shēmu, Komisija iesniedz ziņojumu par piena kvotas shēmas 
piemērošanu (apskatot arī piena tirgus un strukturālās norises), kam nepieciešamības 
gadījumā pievieno attiecīgus priekšlikumus.

Grozījums Nr. 8
1.A PANTS (jauns)

78. panta 1. punkts (Regula (EK) Nr. 1234/2007)

1.a pants
Regulas (EK) Nr. 1234/2007 78. panta 
1. punktā pievieno šādu daļu:
„Par 2008.–2009. gada kvotas 
pārpalikuma nodevu maksā par pienu un 
citiem piena produktiem, kas laisti 
pārdošanā papildus valsts kvotai, kā tas 
paredzēts II apakšiedaļā, ja pēc ES 
mērogā veiktas līdzsvarošanas 
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pārpalikums vēl joprojām pastāv.”

Visā ES piena kvota netiek pilnībā izmantota. Skaitliskie rādītāji par 2006.–2007. gadu 
liecina, ka galarezultātā ES līmenī netiek izmantoti 1,9 miljoni tonnu un 18 no 27 dalībvalstīm 
pienu ražo mazāk nekā tas atļauts kvotā. Eiropas Komisija paredz, ka neskatoties uz relatīvi 
augstajām piena cenām, 20007.–2008.gadam paredzēto piena kvotu neizpildīs par 
3 miljoniem tonnu. Ziņojuma sagatavotāja atzīst, ka loģiski būtu vispirms izmantot šo rezervi. 

Grozījums Nr. 9
1.B PANTS (jauns)

Article 1b
Līdz 2009. gada 1. janvārim Komisija 
iesniedz ziņojumu par patērētāju uzvedību 
saistībā ar uz piena tirgu.

Diskusijas par nekavējošu ES piena kvotas palielināšanu 2008.–2009. gadam tika uzsāktas 
2006. gada vidū, kad starptautiskajā tirgū pieauga piena izstrādājumu cenas. Piena un piena 
izstrādājumu  cenu pieaugums nekavējoties negatīvi ietekmēja patērētāju pieprasījumu un 
liecināja, ka piena tirgus ir ļoti jutīgs pret pārmaiņām. Patērētājā vēlmei ir izšķiroša nozīme. 
Tādēļ ir jāpalielina pētniecība par patērētāju uzvedību.

Grozījums Nr. 10
PIELIKUMS

Pielikums svītrots

Līdz ar jautājumu, vai palielinājums 2008.– 2009. gadam ir attaisnojams (visā ES kvota ir 
nepietiekami izmantota un ziņojumā par tirgus perspektīvām nepilnīgi novērtēta), ziņojuma 
sagatavotāja uzskata ierosināto kvotas palielinājumu par 2 % par izmaiņu piensaimniecības 
politikas stāvokļa sākotnējā pārbaudē. Priekšlikums par 2 % palielināt piena kvotu ir pirmais 
solis ceļā uz piena kvotas shēmas pakāpenisku atcelšanu. Tomēr lēmums par kvotas shēmas  
pārtraukšanu 2014.–2015. gadā vēl nav pieņemts. Tādēļ ziņojuma sagatavotāja tūlītējo piena 
kvotas palielinājumu uzskata par nelikumīgu. Ziņojuma sagatavotāja neiebilst pret 
2003. gadā panākto vienošanos 11 dalībvalstīm palielināt piena kvotu par 0,5 % .
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PASKAIDROJUMS

Pamatojums
Atbilstīgi „Programmai 2000” spēkā  esošajiem lēmumiem piena kvotas režīmu pagarināja 
līdz 2008. gada aprīlim.  Turklāt „Programmā 2000” ir paredzēts 2,4 % palielinājums visiem 
references daudzumiem no 117,5 miljoniem tonnu līdz 120,3 miljoniem tonnu. No vienas 
puses tas izpaudās kā īpašs palielinājums Itālijai, Spānijai, Grieķijai, Īrijas Republikai un 
Ziemeļīrijai uz diviem gadiem no 2000. gada  janvāra līdz 2001. gada februārim,  bet no otras 
puses kā 1,5 % lineārs piena kvotu palielinājums visām tām dalībvalstīm, kas nesaņēma īpašu 
piena kvotas palielinājumu, uz trīs gadiem no 2005. gada jūnija līdz 2007. gada augustam.

Atbilstīgi „Programmas 2000” nolīgumam Padome bija apņēmusies 2003. gadā veikt piena 
kvotas sistēmas termiņa vidusposma pārskatu. Padome 2003. gada jūnijā pieņēma 
kompromisa lēmumu, piekrītot, ka pastāvošais piena kvotas režīms ir jāpagarina vēl līdz 
2014.–2015. gadam. Turklāt Padome piekrita, ka „Programmā 2000” paredzētā kvotas 
palielināšana sāksies 2006.–2007.gadā, nevis 2005.–2006. gadā, un ka 2007.–2008. gadā un 
2008.–2009. gadā kvotas palielinājuma nebūs, kā tas bija paredzēts „Programmā 2000”. 

Pēc šīs reformas pilnīgas īstenošanas bija jāiesniedz ziņojums par tirgu. Tomēr īpašu vietējo 
apstākļu dēļ Grieķijai kvotu palielināja par 120 000 tonnām un Azoru salām, sākot no 2005.–
2006 gada, — par 50 000 tonnām, (samazināja no 2003.–2004. gadā paredzētajām papildu 73 
000 tonnām un 2004. gadā paredzētajām 61 500 tonnām).

Eiropas Komisija
Komisijas sākotnējā priekšlikumā par 2003. gada reformu bija ierosināts palielināt kvotu 
divas reizes par 1 % papildus jau tiem palielinājumiem, par kuriem bija panākta vienošanās 
atbilstīgi „Programmai 2000”. Padome 2003. gada jūnijā pieņēma kompromisa lēmumu, ka 
2007. un 2008. gadā kvotas papildu palielinājuma nebūs, un lūdza Komisijai pēc reformas 
pilnīgas īstenošanas sagatavot ziņojumu par tirgus perspektīvām. 

Šim priekšlikumam pievienotajā ziņojumā par piena nozares tirgus perspektīvām tiek izskatīts 
jautājums par to, vai tirgus piedāvā pietiekamas iespējas piena papildu piegādēm, lai īsākā vai 
vidēji ilgā laikā nebūtu jāpalielina valsts atbalsts gadījumā, ja visām 27 dalībvalstīm būtu 
jāpalielina valsts kvota.

Ziņojumā secināts, ka gan ES, gan pasaules tirgus perspektīvas ir pozitīvas, un analīze par 
iespējamo piena ražošanas palielinājumu Eiropas Savienībā par 2 % rāda, ka tirgus ir gatavs 
piedāvāt iespējas šiem papildu daudzumiem. Komisija secina, ka piena kvotas palielinājumu 
par 2 % varētu īstenot, sākot no 2008.–2009. gada piena kvotas perioda (t.i. 2,85 miljoni 
tonnu papildu piena, kopumā — 145,7 miljoni tonnu).

Kopumā ņemot, no paziņojumiem ir skaidrs, ka Eiropas Komisija atbalsta piena kvotas 
režīma atcelšanu pēc 2015. gada. Juridiski piena kvotas sistēma beigsies 2015. gadā, ja vien 
Komisija neiesniedz priekšlikumu to pagarināt un šis priekšlikums negūst kvalificēta 
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dalībvalstu vairākuma atbalstu.

Ziņojuma sagatavotājas nostāja

Ziņojuma sagatavotāja atzīmē, ka daudzos ES reģionos piena lopkopība ir vissvarīgākā 
ražošanas nozare. Tomēr ES piena nozares raksturlielumi dažādos reģionos ir ļoti dažādi, jo 
šajos reģionos ir diezgan atšķirīgas ražošanas struktūras, zootehniskā prakse, klimatiskie 
apstākļi un kvotas apmēri, kas reģionos ievērojami ietekmē šīs nozares ekonomisko jaudu un 
tās darbības rezultātus. 

Ziņojuma sagatavotāja atzīmē, ka ierosinātajam piena kvotas palielinājumam ir divējāda 
ietekme. No vienas puses tas noņems ierobežojumus zemu izmaksu produktu ražotājiem, 
tādējādi palielinot piena ražošanas pieaugumu. Tomēr piena ražošanas pieaugums samazina 
piena cenu. Zemākas piena cenas liek dažiem augstāku izmaksu produktu ražotājiem 
samazināt vai pārtraukt ražošanu.

No otras puses, ja pieprasījums ES un pasaulē pieaugs atbilstīgi Komisijas prognozēm un ja šī 
nozare kopumā kļūst konkurētspējīgāka, tas savukārt ievērojami samazinās budžeta 
izdevumus gan intervencei, gan iekšējiem un ārējiem noieta veicināšanas pasākumiem.

Turpretī, ja, atbilstīgi paredzētajam, kvotas palielinājums un tās galīgā atcelšana, iespējams, 
radīs ražošanas pieaugumu, zemākas cenas un augstāku nozares konkurētspēju, varētu secināt, 
ka šis process negatīvi ietekmēs tos reģionus, kuri atrodas sliktākos apstākļos vai kur ražošana 
nav tik efektīva.

Eiropas Komisijas ierosinātais piena kvotas palielinājums 2008.–2009. gadam par 2 % radīs 
arī papildu references daudzums 2,85 miljonu tonnu apjomā.

Ziņojuma sagatavotāja šaubās, vai ierosinātais 2 % palielinājums 2008.–2009. gadam ir 
pamatots, ņemot vērā vispārējo situāciju Eiropas Savienībā, kad piena kvota netiek pietiekami 
izmantota. Skaitliskie rādītāji par 2006.–2007. gadu liecina, ka galarezultātā ES līmenī netiek 
izmantoti 1,9 miljoni tonnu, un 18 no 27 dalībvalstīm pienu ražo mazāk nekā tas atļauts kvotā. 
Eiropas Komisija paredz, ka, neskatoties uz relatīvi augstajām piena cenām, 20007.–
2008.gadam paredzēto piena kvotu neizpildīs par 3 miljoniem tonnu.

Turklāt ziņojuma sagatavotāja apšauba Komisijas sagatavotajā ziņojumā par piena nozares 
perspektīvām sniegto analīzi, ko ņēma par pamatu ierosinātajam kvotas palielinājumam 
2008.–2009. gadam. Komisija paredz, ka laikā no 2007. līdz 2014. gadam būs papildus 
jāpiegādā vēl apmēram 8 miljoni tonnu. Ziņojuma sagatavotāja tomēr atzīmē, ka Komisija 
ņem vērā tikai pieprasījuma pieaugumu, nevis ražošana pieaugumu vai piena 
izmantošanu/lietošanu lielāku peļņu nesošu piena produktu ražošanai (pārorientācija uz siera, 
nevis vājpiena pulvera, pilnpiena pulvera un sviesta ražošanu).

Turklāt jāatzīmē, ka 2003. gada reformas ietvaros ir pieņemts lēmums no 2008. gada 1.aprīļa 
11 dalībvalstīm kvotu paaugstināt par 0,5 %, kas nozīmē papildus vēl 700 000 tonnu.

Turklāt ziņojuma sagatavotāja vēlas Komisijai atgādināt, ka nesen pieņemtais lēmums par 
olbaltumvielu standartizāciju (pieņemts saskaņā ar 2007. gada „piena minipaketi”) stāsies 



PE398.638v01-00 12/13 PR\700394LV.doc

LV

spēkā jau 2008. gadā, un tā rezultātā apgrozībā nonāks papildu (olbaltumvielu) apjomi.

Ziņojuma sagatavotāja vēl grib Komisijai atgādināt, ka galvenās diskusijas par nekavējošu ES 
piena kvotas palielināšanu 2008.–2009. gadam tika uzsāktas 2006. gada vidū, kad 
starptautiskajā tirgū pieauga piena izstrādājumu cenas.

Piena un piena izstrādājumu cenu pieaugums nekavējoties negatīvi ietekmēja patērētāju 
pieprasījumu un liecināja, ka piena tirgus ir ļoti jutīgs pret pārmaiņām. Ziņojuma sagatavotāja 
atzīmē, ka piena cenas pēdējā laikā ir mazinājušās. Lai gan patērētāju vēlmes ir noteicošais 
faktors, šajā jautājumā īpaši svarīgas ir ražotāju intereses. Tādēļ ziņojuma sagatavotāja 
uzskata, ka nekavējoties jāveic vēl plašāki pētījumi par patērētāju uzvedību.

Apšaubot 2008.– 2009. gadam paredzētā palielinājuma pamatotību (atbilstīgi iepriekš 
minētajiem iemesliem / jo visā ES piena kvota ir nepietiekami izmantota un ziņojumā par 
perspektīvām tā ir nepilnīgi novērtēta), ziņojuma sagatavotāja uzskata ierosināto kvotas 
palielinājumu par 2 % par izmaiņu piensaimniecības politikas stāvokļa sākotnējā pārbaudē.

Priekšlikums par 2 % palielināt piena kvotu ir pirmais solis ceļā uz piena kvotas shēmas 
pakāpenisku atcelšanu. Tomēr lēmums par piena kvotas sistēmas izbeigšanu līdz 2014.–
2015. gadam vēl nav pieņemts. Tādēļ ziņojuma sagatavotāja piena kvotas nekavējošu 
palielināšanu uzskata par nelikumīgu un atzīmē, ka piena kvotas palielinājums par 2 % šajā 
laikā būtu nepareizs signāls. Tādēļ ziņojuma sagatavotāja nevar atbalstīt papildu 2 % 
palielinājumu 2008.–2009. gadam un uzskata, ka jāveic papildu analīze.

Lēmumam par to, vai piena kvotu palielināt, un, ja tā, tad par cik procentiem, jābūt vienai no 
vispārējās piena nozares ilgtermiņa stratēģijas sastāvdaļām. Šo ilgtermiņa stratēģiju jāapspriež 
stāvokļa pārbaudes laikā, bet ne ātrāk. 

Ziņojuma sagatavotāja piekristu daudz elastīgākai pieejai, lai mazinātu esošās kvotas shēmas 
stingrību. Tādēļ ziņojuma sagatavotāja aicina Eiropas Komisiju 2008.–2009. kvotas gadam 
ES līmenī ieviest piena kvotas līdzsvarošanas mehānismu.

Ziņojuma sagatavotāja atzīmē, ka Komisijas izvirzītajā argumentā par to, ka kvotas 
palielinājums un tam sekojošais cenu samazinājums neradīs intervenci, nav ņemta vērā 
zemāku cenu ietekme uz ražotājiem. Cenu samazinājums, pat ja tās paliek virs intervences 
cenas, apdraud ražotāju darbību un traucē tiem ieviest jauninājumus.

Piena kvotas sistēmas turpināšana, pakāpeniska pārtraukšana vai atcelšana ir politisks 
lēmums, kas jāpieņem visiem 27 ES lēmumu pieņēmējiem. Tomēr šādu lēmumu jāpieņem pēc 
tam, kad rūpīgi ir izanalizētas visas priekšrocības un trūkumi, ko dotu šīs sistēmas turpināšana 
vai atcelšana. Būtu jāanalizē arī iespējamās šī režīma izmaiņas ar mērķi mazināt trūkumus, 
kas raksturīgi spēkā esošajai kvotas sistēmai, kuru patlaban piemēro pārāk stingri. Jāizpēta 
iespējas izveidot elastīgu piena kvotas sistēmu.

Ziņojuma sagatavotāja pieprasa, lai Komisija vispirms izvērtētu to, kāda ietekme būtu piena 
kvotas sistēmas turpināšanai, pakāpeniskai pārtraukšanai vai atcelšanai. Ja ietekmes 
izvērtējums liecinātu par labu kvotas atcelšanai, būtu jāizanalizē iespējamie kvotas sistēmas 
pakāpeniskas pārtraukšanas varianti un pasākumi, kas piena nozarei palīdzētu nodrošināt pēc 
iespējas saudzīgāku pārejas procesu. Ir jāizvērtē visi varianti, pamatojoties uz to īstenošanas 
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iespējām, īpašu uzmanību veltot šo variantu ietekmei uz ekonomisku, sabiedrību, reģioniem 
un budžetu.

Gadījumā, ja piena kvotas režīms būtu jāatceļ, ziņojuma sagatavotāja kā paredzamos 
pakāpeniskas pārtraukšanas variantus redz šādas iespējas vai instrumentu kombinācijas: ES 
līmenī ieviest piena kvotas līdzsvarošanas mehānismu nepilnīgi izmantotajiem piena kvotas 
daudzumiem, samazināt papildu nodokli, palielināt kvotu un atcelt tauku satura regulēšanu.

Ja piena kvotas sistēma patiešām tiks atcelta 2014.–2015. gadā, ziņojuma sagatavotāja vēlas 
uzsvērt to, ka ir jānodrošina papildu pasākumi, kas veicinātu kvotas sistēmas izbeigšanu. 
Tiešie maksājumi, mērķtiecīga lauku attīstības politika, kā arī piena fonda izveide vai 
pārstrukturēšanas shēma, kā to iepriekš bija ierosināja Parlaments, varētu palīdzēt nodrošināt 
saudzīgu pārejas procesu.
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